



CL/208/A.1-rev.1

18 تشرين الثاني/نوفمبر 2021

المجلس الحاكم

البند 1

## جدول الأعمال الأولي للدورة الـ208 للمجلس الحاكم

مدريد، إسبانيا، 27 و30 تشرين الثاني/نوفمبر 2021

### 1. إقرار جدول الأعمال

### 2. الموافقة على المحاضر الموجزة للدورة الـ207 للمجلس الحاكم

أرسلت المحاضر الموجزة إلى جميع الأعضاء، وتتوفر على الموقع الإلكتروني للاتحاد البرلماني الدولي على <https://www.ipu.org/file/12758/download>

### 3. انتخاب رئيس الجمعية العامة الـ143

### 4. تقرير الرئيس

(أ) بشأن أنشطته منذ الدورة الـ207 للمجلس الحاكم

(ب) بشأن أنشطة اللجنة التنفيذية

### 5. التقرير المرحلي للأمين العام عن أنشطة الاتحاد البرلماني الدولي منذ الدورة الـ207 للمجلس الحاكم

سيحيط الأمين العام المجلس بشأن أنشطة الاتحاد البرلماني الدولي منذ دورته السابقة، ويقدم لمحة عامة عن الإنجازات الرئيسية لاستراتيجية الاتحاد البرلماني الدولي لفترة 2017-2021.

### 6. اعتماد استراتيجية جديدة لفترة 2022 - 2026 للاتحاد البرلماني الدولي

ستتم دعوة المجلس الحاكم إلى اعتماد استراتيجية الاتحاد البرلماني الدولي الجديدة التي تمت صياغتها بعد عملية استشارية شاملة تحت قيادة رئيس الاتحاد البرلماني الدولي، واللجنة التنفيذية.

## 7. الوضع المالي للاتحاد البرلماني الدولي

## 8. الموازنة الموحدة للعام 2022

ستتم دعوة المجلس الحاكم إلى اعتماد الموازنة الموحدة للعام 2022.

## 9. المسائل المتعلقة بعضوية الاتحاد البرلماني الدولي وصفة المراقب

(أ) حالة عضوية الاتحاد البرلماني الدولي وطلبات الحصول على صفة المراقب

عملاً بتوصية اللجنة التنفيذية، ستتم دعوة المجلس الحاكم للموافقة على طلب الحصول على صفة عضو منتسب التي تم تلقيها من البرلمان الإفريقي، وكذلك الطلبات للحصول على صفة المراقب الدائم التي تم تلقيها من اللجنة البرلمانية لمجموعة دول الساحل الخمس، والمنتدى البرلماني بشأن الأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة، والشبكة البرلمانية الدولية للتعليم، وفرسان مالطا.

(ب) وضع برلمانات معينة

سيحصل المجلس الحاكم على تحديث عن حالة بعض البرلمانات.

## 10. المؤتمر العالمي الخامس لرؤساء البرلمانات والاجتماعات ذات الصلة

ستتم إحاطة المجلس الحاكم عن نتيجة ومتابعة المؤتمر العالمي الخامس لرؤساء البرلمانات، والقمة الثالثة عشرة لرئيسات البرلمانات، والقمة البرلمانية العالمية الأولى بشأن مكافحة الإرهاب.

## 11. تقارير عن الاجتماعات المتخصصة الأخيرة للاتحاد البرلماني الدولي

## 12. الاجتماعات البرلمانية الدولية المقبلة

## 13. تقديم تقارير من الأعضاء عن الأنشطة المتعلقة بالاتحاد البرلماني الدولي

سيستمع المجلس الحاكم إلى تقرير بناء على الردود التي وردت من الأعضاء حول متابعة قرارات الاتحاد البرلماني الدولي، والقرارات الأخرى.

## 14. أنشطة اللجان والهيئات الأخرى

- (أ) منتدى النساء البرلمانيات
- (ب) منتدى البرلمانيين الشباب للاتحاد البرلماني الدولي
- (ج) لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين
- (د) لجنة شؤون الشرق الأوسط
- (هـ) لجنة تعزيز احترام القانون الدولي الإنساني
- (و) مجموعة الشراكة بين الرجال والنساء (الجندرية)
- (ز) الفريق الاستشاري المعني بالصحة
- (ح) مجموعة مساهمي الحوار حول قبرص
- (ط) الفريق الاستشاري رفيع المستوى المعني بمكافحة الإرهاب والتطرف العنيف
- (ي) مجموعة العمل حول العلم والتكنولوجيا

## 15. تعيين اثنين من المدققين الداخليين للعام 2022

(راجع المادة 41 من مجلس الحاكم)

## 16. انتخابات اللجنة التنفيذية

(راجع المادة 21 (ي) من النظام الأساسي والقواعد 37 و38 و39 من المجلس الحاكم)

سيتم انتخاب المجلس الحاكم ثلاثة أعضاء للجنة التنفيذية ليحلوا محل:

- السيد د. ماكغوينتي (كندا)، والسيدة ل. فيلهمان ريبيل (سويسرا)، اللذين تنتهي ولايتهما في الدورة الـ 208 للمجلس الحاكم - شاغران اثنان ليتم ملؤهما من قبل رجل واحد وامرأة واحدة، كلاهما من مجموعة +12.
- السيد ج. غالي نغوتي (تشاد)، الذي لم يعد برلمانياً - شاغر واحد ليتم ملؤه من قبل رجل واحد من المجموعة الإفريقية.

## 17. تعيين أمين عام لمدة أربع سنوات

(01 تموز/يوليو 2022 - 30 حزيران/يونيو 2026)

مقترح اللجنة التنفيذية (راجع المادتين 21 (س) و26.2 (د) من النظام الأساسي والقاعدة 3 للأمانة العامة)

ستتم دعوة المجلس لتعيين أمين عام. خلال جلسة في دورته الـ 286 التي انعقدت عبر الإنترنت في 21 تموز/يوليو، أوصت اللجنة التنفيذية بالإجماع أن تتم إعادة تعيين الأمين العام الحالي لولاية إضافية.



## 18. جائزة كريم-باسي للاتحاد البرلماني الدولي

سيدعى المجلس الحاكم ليصادق على خارطة الطريق لتنفيذ النسخة الأولى من جائزة كريم-باسي الجديدة للاتحاد البرلماني الدولي. بالإضافة إلى ذلك، سيعرض مقطع ترويجي قصير عن هذه الجائزة.

## 19. ما يستجد من أعمال





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

# 143rd IPU Assembly

Madrid, Spain  
26-30 November 2021



Governing Council  
Item 1

CL/208/A.1-rev.1  
18 November 2021

## Provisional agenda of the 208th session of the Governing Council

Madrid, Spain, 27 and 30 November 2021

1. **Adoption of the agenda**
2. **Approval of the summary records of the 207th session of the Governing Council**  
*The summary records have been sent to all Members and are available on the IPU website at <https://www.ipu.org/file/12758/download>.*
3. **Election of the President of the 143rd Assembly**
4. **Report of the President**
  - (a) On his activities since the 207th session of the Governing Council
  - (b) On the activities of the Executive Committee
5. **Interim report by the Secretary General on the activities of the IPU since the 207th session of the Governing Council.**  
*The Secretary General will brief the Council on IPU activities since its previous session and provide an overview of the main achievements of the IPU Strategy for 2017-2021.*
6. **Adoption of the new IPU strategy 2022-2026**  
*The Governing Council will be invited to adopt the new IPU strategy drafted following an inclusive consultation process under the leadership of the IPU President and Executive Committee.*
7. **Financial situation of the IPU**
8. **Consolidated budget for 2022**  
*The Governing Council will be invited to adopt the consolidated budget for 2022.*
9. **Questions relating to IPU membership and observer status**
  - (a) Situation of IPU membership and requests for observer status  
*Further to the recommendation of the Executive Committee, the Governing Council will be invited to approve the request for Associate Member status received from the Pan-African Parliament, as well as the requests for Permanent Observer status received from the G5 Sahel Interparliamentary Committee, the Parliamentary Forum on Small Arms and Light Weapons (PF-SALW), the International Parliamentary Network for Education (IPNEd) and the Sovereign Order of Malta.*
  - (b) Situation of certain parliaments  
*The Governing Council will receive an update on the situation of certain parliaments.*

#IPU143

**10. Fifth World Conference of Speakers of Parliament (5WCSP) and related meetings**

*The Governing Council will be briefed on the outcome of and follow-up to the Fifth World Conference of Speakers of Parliament, the Thirteenth Summit of Women Speakers of Parliament, and the First Global Parliamentary Summit on Counter-Terrorism.*

**11. Reports on recent IPU specialized meetings**

**12. Future inter-parliamentary meetings**

**13. Reporting by Members on IPU-related activities**

*The Governing Council will hear a report based on responses received from Members on follow-up to IPU resolutions and other decisions.*

**14. Activities of committees and other bodies**

- (a) Forum of Women Parliamentarians
- (b) Forum of Young Parliamentarians of the IPU
- (c) Committee on the Human Rights of Parliamentarians
- (d) Committee on Middle East Questions
- (e) Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law
- (f) Gender Partnership Group
- (g) Advisory Group on Health
- (h) Group of Facilitators for Cyprus
- (i) High-Level Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism (HLAG)
- (j) Working Group on Science and Technology

**15. Appointment of two internal auditors for 2022**

(cf. Rule 41 of the Governing Council)

**16. Elections to the Executive Committee**

(cf. Article 21(k) of the Statutes and Rules 37, 38 and 39 of the Governing Council)

*The Governing Council will elect three members of the Executive Committee to replace:*

- *Mr. D. McGuinty (Canada) and Ms. L. Fehlmann Rielle (Switzerland), whose terms end at the 208th session of the Governing Council – two vacancies to be filled by one man and one woman, both from the Twelve Plus Group.*
- *Mr. G. Gali Ngothé (Chad), who is no longer a parliamentarian – one vacancy to be filled by one man from the African Group.*

**17. Appointment of a Secretary General for a period of four years**

(1 July 2022 – 30 June 2026)

Proposal of the Executive Committee (cf. Articles 21(l) and 26.2(h) of the Statutes and Rule 3 of the Secretariat)

*The Council will be called upon to appoint a Secretary General. During a sitting of its 286th session held online on 21 July, the Executive Committee unanimously recommended that the incumbent Secretary General be reappointed for a further term of office.*

**18. The IPU Cremer-Passy Prize**

*The Governing Council will be invited to endorse the roadmap for the implementation of the first edition of the new IPU Cremer/Passy award prize. In addition, a short promotional clip will be played on this prize.*

**19. Other business**